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Dagsorden Referat 

1. Godkendelse af dagsor-
den 

Dagsordenen blev godkendt. 

2. Underskrivelse af refe-
rat fra bestyrelses-
møde den 6. december 
2023 

Referatet blev underskrevet. 

3. Regnskabsinstruks- til 
godkendelse 

Morten Tromholt fremlagde regnskabsinstruksen. Den er nu gennemskrevet 
og opdateret. 
Regnskabsinstruksen blev godkendt. 
 

4. Årsregnskab og Revisi-
onsprotokollat 2023- til 
godkendelse og orien-
tering 

Dorthe Lundqvist indledte kort om årsregnskabet. 2023 udviste et overskud 
på knap 3,2 mio. mod et budgetteret underskud på 4,1 mio. kr. Dorthe Lund-
qvist henviste til sagsfremstillingen, hvoraf det fremgår, hvilke tiltag, der er 
gjort for at vende et budgetteret underskud til realiseret overskud. 
Lars Hillebrand gennemgik derefter årsregnskabet og revisionsprotokollatet. 
Konklusionen er, at der er foretaget en revisionspåtegning uden kritiske be-
mærkninger. 
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Der har været et større aktivitetsfald over en kortere årrække, og det har be-
tydet, at ledelsen har måttet reducere omkostningerne. Nøgletalsoversigten 
blev også gennemgået – egenkapitalen og gældsfaktoren er sund. Det kan 
overvejes, om kassekreditten skal afvikles. Samlet set afspejler økonomien en 
robust organisation. 
OK24 giver en lønstigning, der er lidt over det budgetterede: 5,9 % frem for 
3,5 %. Ydermere er det usædvanligt, at OK24 træder i kraft allerede i april 
frem for sædvanligvis oktober. PL reguleres fra 2025, så tabet ligger i 2024.  
 
Årsrapporten kan godkendes, og bestyrelsen gav ledelsen mandat til at op-
sige kassekreditten. 
 
Revisionsprotokollatet blev gennemgået. Overdragelsen fra VUC Hosting er 
ikke foregået problemfrit – bl.a. pga. et cyberangreb – så der kan ikke gives 
en erklæring i år om, at alt er i orden dér. 
Morten Tromholt orienterede kort om den finansielle risikostyring: Der er af-
draget på den langsigtede gæld, og der er kun en lille del af den samlede 
gæld, der ikke er omfattet af renteloftet. 
Steffen Lund gennemgik bestyrelsestjeklisten, og bestyrelsen godkendte tjek-
listen, der var uden anmærkninger. 
 
Bestyrelsen udtrykte stor ros til Dorthe Lundqvist og ledelsen for sammen 
med medarbejderne at have vendt et budgetteret underskud til overskud. 
 
Bestyrelsen godkendte årsregnskabet og årsrapporten og revisionsprotokolla-
tet blev taget til efterretning. 
 
 

5. Aktivitet og prognose 
2024 (+ overslagsår 
2025) – til orientering 

Morten Tromholt orienterede om aktivitet og prognose f. 2024. 
AVU/FVU/OBU ligger tæt på det budgetterede, hfe ligger 12 % under budget-
tet, mens hf2 er ca. 3 % over budgettet. Samlet ligger aktiviteten lidt under 
budget 2024. Prognosen viser derfor et minus på knap 1,2 mio. kr. 2025 er 
usikker, fordi der på nuværende tidspunkt er for mange ubekendte faktorer i 
horisonten. 
Sami Boutaiba spurgte, hvorvidt medarbejdere kan arbejde ’på tværs’ i 
trange tider. Dorthe Lundqvist svarede, at det kan lade sig gøre i enkelte til-
fælde, men generelt er det svært i en organisation som vores. Ledelsen følger 
som altid udviklingen tæt og er opmærksom på, at 2025 kan kræve yderligere 
tilpasninger. Kvalitetsmålene tænkes ikke ændret. Det overvejes løbende, 
hvordan den demografiske nedgang kan imødegås. 
 
Budgetprognosen er taget til efterretning. 2025 kigges der på, når 2025 nær-
mer sig. 
 

6. Undersøgelse af Hf og 
VUC Roskilde-Køges re-
elle ejere – til godken-
delse 

Det er taget til efterretning, at bestyrelsesmedlemmerne er de reelle ejere af 
Hf og VUC Roskilde-Køge. 
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7. Meddelelser fra ledel-
sen 

 
       
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Meddelelser fra kursister 

En tilsynssag vedr. genvisitering er afsluttet uden anmærkninger. 
 
Dorthe Lundqvist orienterede om, at vicerektor og hf-uddannelseschef Jimmy 
Zander Hagen stopper på Hf og VUC Roskilde-Køge pr. 1. august 2024. Det er 
blevet meddelt personalet i januar 2024. I februar 2024 har der derfor været 
offentliggjort et opslag om ny vicerektor og hf-uddannelseschef, og det er 
blevet den nuværende hf-uddannelsesleder Sune Stick. Det efterlader imid-
lertid en tom stilling som hf-uddannelsesleder fra august 2024, som nu skal 
opslås. 
Derudover slås en stilling op som uddannelsesleder for ordblindeafdelingen 
og leder. I dag er Susie Bonnesen konstitueret leder. 
Bestyrelsen takker Jimmy Zander Hagen for sin indsats på Hf og VUC Roskilde-
Køge, idet man er tryg ved ansættelsen af Sune Stick som ny vicerektor og hf-
uddannelseschef. 
 
Tim Børger orienterede om, at kursistrådet stadig arbejder hårdt på at invol-
vere kursisterne i fx bæredygtighedsarbejdet. Derudover har nogle lærere og 
medlemmer af kursistrådet deltaget i et godt kursus om obligatorisk seksual-
undervisning. 
 

8. Eventuelt Ingen bemærkninger. 
 

9. Møderække Godkendt. 
 

  

 


